
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pårørenderåd, Voksenhandicap, Social Omsorg 

 

Inviterede:  Michael Bisted, Hedensted Bofællesskab afd. Lunavej 

Mathias Hansen, Hedensted Bofællesskab afd. Rørkærvej 

Carsten Gammelgaard Hansen, Bofællesskabet Rugmarken 

Richard Hansen, Bofællesskabet Syrenvænget 

Elin Rosengaard, Uldum Bofællesskab 

Gurli Klausen, Bofællesskabet Højtoften 

Maja Filskov Lund, Kildebjerget Bo- & Beskæftigelsestilbud 

Annelise Jørgensen (suppleant) Hedensted Bofællesskab afd. 

Rørkærvej 

Inger Hjort (suppleant), Bofællesskabet Rugmarken 

Jenny Jensen (suppleant) Bofællesskabet Syrenvænget 

Jenny Groth Bjerking, Voksenhandicapchef 

Karsten Markussen, Leder bofællesskaberne Egevej og Syren-

vænget 

 

Dato:  9. februar 2023 

 

Tid:  Kl. 17.00 – 19.30 

 

Sted:  Hedensted Rådhus, mødelokale 3, indgang fra Mindevej 

 

Afbud:  Mathias Hansen, Jenny Jensen og Elin Rosengaard 

 

 

Punkt 1:  Velkomst ved formand og voksenhandicapchef 

 

Sagsfremstilling: Velkommen til nye medlemmer og præsentationsrunde. 

 

Herefter godkendelse af dagsorden og eventuelle ønsker til 

punkter. 

 

Beslutning / referat: Der bydes velkommen og efter en kort præsentationsrunde af-

tales det, at listen over pårørenderådets medlemmer ajourføres 

og sendes ud til medlemmerne sammen med referatet. 

 

Der er fra medlemmerne nedenstående ønsker til punkter til 

dagsordenen:  

 

- Gurli: Følgegruppen til Myndighedsprojektet 

Notatark 

 
Sagsnr. 27.00.00-A08-1-23 

Sagsbehandler 

Lotte Adriansen 

 

09.02.2023 
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- Annelise: Ledsagelse efter SEL §97 nu hvor der ikke længere 

er ledsagelse i borgernes pakker. 

- Michael: Hvad sker der på bofællesskaberne lige nu, der 

mangler information. 

 

 

Punkterne drøftes under pkt. 5 eventuelt. 

 

 

Punkt 2:  Konstituering af rådet efter valget i november 2022 

 

Sagsfremstilling: - 

 

Beslutning / referat: Pårørenderådet har konstitueret sig således: 

 

Carsten Gammelgård Hansen er genvalgt som formand for På- 

rørenderådet. 

 

 

Pause og spisning, der vil være tapasanretning samt kaffe/the og chokolade. 

 

 

Punkt 3:  Status på hvad der rører sig i Social Omsorg / Jenny 

 

Sagsfremstilling: -   

 

Beslutning / referat: Der sker meget i Social Omsorg lige nu - Social Omsorg er pa-

raplyen, i status er plukket det, der vedrører Voksenhandicap. 

 

Tilpasning til besparelser: 

Alle enheder er i gang, der ses f.eks. på dokumentation. Har 

man som pårørende et behov for lokal information kan man al-

tid kontakte den lokale leder med henblik på afklaring. 

 

Politiske spørgsmål skal rettes til politikerne. 

 

Udvalget for Social Omsorg har, på baggrund af invitation fra 

borgerne, været på besøg på Uldum Bofællesskab til en snak 

omkring besparelserne. 

 

Tilpasningerne forventes at komme til at vare året ud. 

 

Handleplan for voksne med handicap – Gentænkt: 

Alt hvad der gøres lige nu taler ind i handleplanen, der stræk-

ker sig over 4 år. Det handler om analyser, mind-set, syner-

gier, faglighed, frivillighed mv. Det arbejde skal gerne føre til, 

at vi om 4 år har et budget, der matcher de udgifter, der er på 

området. 

 

Når vi taler om handicap handler det ikke udelukkende om bo-

fællesskaberne, men om handicap helt bredt. 

 

Medlemmerne af pårørenderådet udtrykker bekymring for 

fremtiden for Cool Sport – det har kostet tid og kræfter at få 
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etableret dette tilbud til borgerne og man er bekymret for om 

tilbuddet kan fortsætte. 

 

Borgeren i Centrum: 

Nyt tiltag med start 1. marts, styrker samarbejdet mellem 

sagsbehandler og borger. Hedensted Kommune har, sammen 

med 2 andre kommuner, modtaget puljemidler fra Socialstyrel-

sen. Der er meget bureaukrati i forbindelse med sagsbehand-

lingen, som man ikke kan komme udenom, men der er et stort 

ønske om at forbedre samarbejdet. 

 

Der skal oprettes en følgegruppe også her, der vil være op-

mærksomhed på at få kontakt til relevante i forhold til tilbud 

om deltagelse i følgegruppen. 

 

Projekt udvikling af myndighedsområdet i Hedensted Kom-

mune: 

Projektet har handlet meget om kommunikation. Gurli er i føl-

gegruppen til dette projekt. 

 

 

Herefter præsenterer Jenny kort de politiske fokuspunkter: 

- Vækst i balance 

- Smidige og effektive processer 

- Forpligtende fællesskaber 

 

De processer, der arbejdes med nu skal også ses ind i disse fo-

kuspunkter. 

 

Bilag:  Powerpoint præsentation 

 

 

Punkt 4:  Pårørenderådets arbejde fremadrettet / Jenny 

 

Sagsfremstilling: Genoptage drøftelse fra mødet i december, hvor det blev aftalt, 

at Pårørenderådet i højere grad skal være et samarbejdsorgan. 

Der lægges op til gruppearbejde med fælles opsamling. 

 

Der er med afsæt i ovenstående et ønske fra forvaltningen om 

at vedtægterne opdateres. 

 

Udarbejdelse af plan for resten af 2023. 

 

Beslutning / referat: Drøftelsen af pårørenderådets arbejde fremadrettet blev indledt 

i december 2022. 

 

Med afsæt i at alt andet skal gentænkes, skal pårørenderådet 

måske også gentænkes. 

 

Jenny ser gerne pårørenderådet som et samarbejdsorgan 

 

Jenny har til punktet medbragt refleksionsspørgsmål og foreslå 

at de fremmødte deler sig i 2 grupper for derefter at samles til 

fælles drøftelse. 

 



4 

 

Medlemmerne i pårørenderådet ønsker ikke at arbejde med 

punktet på denne måde. Man foreslår at refleksionsspørgsmå-

lene sendes ud med referatet således at man har god tid til 

egne overvejelser. 

 

Det aftales derfor at drøftelsen genoptages på kommende 

møde. 

 

I forhold til pårørenderådets vedtægter gør Jenny opmærksom 

på, at det er Handicaprådet, der er høringsberettigede, ikke på-

rørenderådet (jf. vedtægternes §3). Når de punkter, der er op-

listet i §3 kommer til pårørenderådet vil det ofte være på bag-

kant. 

 

Ønsker man indflydelse på rammer og/eller politisk indflydelse 

skal man gå i dialog med, eller være i Handicaprådet, ikke i på-

rørenderådet. 

 

Desuden ønskes en drøftelse af vedtægternes §7 som bl.a. be-

skriver, at der skal afholdes møde i pårørenderådet mindst 4 

gange årligt. 

 

Det aftales at drøftelsen både i forhold til pårørenderådets 

fremtidige arbejde og pårørenderådets vedtægter genoptages 

på næste møde.  

 

Næste møde aftales til torsdag den 27. april 2023, kl. 17.00 – 

19.30. 

 

Det aftales endvidere, at der for nuværende blot planlægges 

med næste møde. Flere mødedatoer mv. drøftes også på næste 

møde. 

 

Fra de fremmødte medlemmer opfordres til at så mange som 

muligt af rådets medlemmer deltager ved næste møde. 

 

Bilag:  Refleksionsspørgsmål er på sidste side i præsentationen 

 

 

Punkt 5:  Eventuelt: 

 

  Gurli:  

Følgegruppen til projektet om udvikling af myndighedsområdet 

i Hedensted Kommune: Der er plads til flere i følgegruppen, 

gerne pårørende til voksne unge. 

 

Annelise:  

Man kan bevilges op til 15 timers ledsagelse efter SEL §97. 

Borgere, der er bevilget ledsagelse har hidtil fået nedskrevet 

timetallet idet der til og med 2022 var ledsagelse i den tildelte 

grundpakke. Hvad sker der nu?  

Jenny oplyser, at alle i målgruppen vil få op til 15 timers ledsa-

gelse. Borgere, der har haft nedskrevet timetal til §97 ledsa-

gelse til og med 2022, vil blive bevilget op til 15 timers ledsa-

gelse efter SEL §97. Det er nok, at sagsbehandler er kontaktet 

telefonisk. 
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Michael: 

Der efterlyses mere information om hvad der sker på bofælles-

skaberne lige nu.  

 

Jenny forklarer kort, at der sker meget på enhederne og at det 

er forskellige fra enhed til enhed hvordan der arbejdes med at 

implementere besparelserne. Hvilke løsninger der vælges er 

forskelligt. Det vil være den enkelte leder, der i dybden kan 

forklarer hvordan besparelserne gennemføres på egen enhed. 

Ønsket om mere information er hørt. 
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